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1. Opening en mededelingen 
Jeroen van Spijk opent de vergadering.  
Cecile Hubers deelt mee dat via de advocaat is vernomen dat Stichting Panopticon de € 
33.000 reserveringsvergoeding wel moet betalen. Getracht wordt het RVB ertoe te 
bewegen dit geld te besteden aan iets dat met academisch onderwijs in Haarlem te maken 
heeft. 

2. Vaststelling van de agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 

3. Stand van zaken University College Haarlem 
Dit onderwerp wordt besproken aan de hand van het vertrouwelijke concept slotdocument 
van VU/OU/Panopticon. Jacqueline van de Sande geeft een toelichting op het document, 
dat door beide universiteiten wordt gedragen en dat naar verwachting alleen nog op 
onderwijs gerelateerde punten zal worden aangepast voordat zij het document 
goedkeuren. Echter, de inhoud van het veride punt uit de preambule is nu niet hard genoeg 
voor Amvest en de gemeente om over te gaan tot vervreemding. Bij de universiteiten 
wordt nu wel gezocht naar formuleringen die wel hard genoeg zijn. Morgen overleggen 
Panopticon en Amvest hierover. Een juridisch vraagstuk is of je wel financiële vrijwaring 
kunt hebben bij een stichting die je zelf hebt opgericht. De businesscase is afgelopen week 
voor het eerst besproken. De komende week wordt benut om deze een slag verder te 
brengen. Normaal gesproken heeft een UC de hoogste huisvestingskosten per student (€ 
3000, wat overigens nog niet heel hoog is). Hier is dat onderwerp anders aangevlogen, 
waardoor de universiteiten getallen zien die zij elders niet tegenkomen. UC Utrecht zit op 
€ 1200 huisvestingskosten per student, en wij proberen uit te komen op € 1000 per 
student. Dat heeft te maken met de lage overheadkosten. Voor de universiteiten is de 
business case vooral van belang om te toetsen of het geheel deugdelijk in elkaar zit. T-2 is 
hier nog in verdisconteerd. In het slechtste geval is er voor T-2 een financieringsbehoefte 
van € 16 miljoen, waarbij met name de kapitaallasten van invloed zijn. Maar omdat er 
verschillende financieringen denkbaar zijn, kunnen die lasten ook erg fluctueren. De 
exploitatie zelf kan zelfs winstgevend zijn. Verder is Panopticon in gesprek met Tata Steel 
om te kijken of er aansluiting kan zijn met hun onderwijscentrum. De rentelasten komen 
op het diepste punt van de badkuip op € 350.000. Daarom is de oproep aan de gemeente 
om mee te denken en samen op te trekken richting andere partijen. T-2 is gemakkelijk te 
financieren met een verhoging van het collegegeld, maar dat wil Panopticon niet. Wat de 
stichting betreft bedraagt het collegegeld niet méér dan € 2000 per jaar.  
Merijn  Snoek constateert dat er een oplossing gevonden zou moeten worden voor T-2 om 
de toegankelijkheid te garanderen. 
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Jeroen van Spijk voegt eraan toe dat de gemeente hierover in gesprek is met de 
Metropoolregio, de provincie en het Rijk.  
Jacqueline van de Sande geeft aan dat de opgave nu is om de tekst van het vierde artikel 
uit de preambule zodanig op te rekken, dat er zekerheid bestaat over de oprichting van UC 
Haarlem. Daarmee wordt dan voldaan aan de bepalingen uit de koopovereenkomst en is er 
een titel om verder in gesprek te gaan. 
Jeroen van Spijk vraagt of dit document in feite de intentieovereenkomst is. 
Jacqueline van de Sande geeft aan dat dit document verder gaan dan een 
intentieovereenkomst, maar gezien het vierde punt is het nog geen SOK. Er is een concept-
SOK. Als de financiële afdeling  nog nadrukkelijk wordt betrokken wordt, kan de tekst bij 
het vierde punt verder worden verstevigd. 
Merijn Snoek heeft het slotdocument gelezen als een intentieovereenkomst, waarbij 
vertrouwen wordt uitgesproken over het oprichten van UC Haarlem. Het is een mooie 
overeenkomst. 
Kees Kapteijn voegt eraan toe dat daarmee ruimschoots voldaan is aan de negen maanden 
eis. 
Jacqueline van de Sande vraagt zich af of deze overeenkomst voldoende is om te mogen 
vervreemden. 
Cecile Hubers denkt dat daar meer voor nodig is. Voor het meenemen van de raad is het 
voldoende als dit document ondertekend is. Daarna heb je twee jaar de tijd om zaken 
verder te regelen. 
Jacqueline van de Sande geeft aan dat de stichting ook de ‘4-ton-hobbel’ op tijd wil 
kunnen nemen (voor 10 oktober). 
Kees Kapteijn geeft aan dat 10 oktober waarschijnlijk niet haalbaar is. Je hebt dan 
toestemming van het college nodig en dat is erg kort dag.  
Jeroen van Spijk geeft aan dat communicatie met de raad ook tijd vraagt. Er is wel veel 
vooruitgang geboekt. 
Kees Kapteijn vraagt of het stuk openbaar wordt na ondertekening. 
Jacqueline van de Sande denkt dat dit inderdaad het geval is. Het toesturen aan de raad is 
dan geen probleem. Het is een heel inhoudelijk stuk, dat voor de raad meer ter 
kennisname is. 
Afgesproken wordt dat het slotdocument na ondertekening in de toelichting aan de 
gemeenteraad wordt gepresenteerd als intentieovereenkomst. 

4. Garantieverklaringen en risicoanalyse APPM  
Kees Kapteijn geeft een toelichting. De eerder gemaakte risicoanalyse is geactualiseerd 
met het oog op 10 oktober. 
Jacqueline van de Sande meldt dat er een aanvullende verklaring van Panopticon komt, 
waarin de risico’s worden afgedekt door HBB als ontwikkelaar. Het voorstel aan de 
gemeente is  om een overeenkomst te sluiten over het programma. 
Geconstateerd wordt dat de concerngarantie kan worden ondertekend en dat de 
aanvullende concerngarantie voor het koepeldeel ingaat na splitsing. Uiteindelijk zijn 
er dan twee concerngaranties van 2 ton. Kees Kapteijn meldt dit in de volgende 
raadsbrief. 
Jacqueline van de Sande levert de ondertekende concerngarantie op maandag 25 
september aan. 
Kees Kapteijn past de risicoanalyse nog aan; het is niet Amvest die verhuurt aan de 
academische onderwijsinstelling, maar Panopticon. 

5. Voorstel juridisch-planologische procedure 
Kees Kapteijn geeft een toelichting op het voorstel om in te zetten op een 
coördinatieregeling, waarbij het bestemmingsplan en de omgevingsvergunning 
tegelijkertijd ter inzage gaan. De periode van bezwaar en beroep wordt bij die aanpak 
flink ingekort tot maximaal 6 maanden. Aan de achterkant is veel tijdwinst te halen, maar 
het betekent wel dat er aan de voorkant geïnvesteerd moet worden in een goede 
coördinatie. Gezien de discussies over het al dan niet terugbrengen van water in de 
Papentorenvest en het aansluiten bij andere ontwikkelingen in de omgeving, is het van 
belang dat het college voor het eind van het jaar een stedenbouwkundig plan zou moeten 

!  2



vaststellen om tijdig het bestemmingsplan en de omgevingsvergunning in procedure te 
kunnen brengen. In feite betekent het dat UC Haarlem start op een tijdelijke locatie 
elders in de stad. De gemeente en de stichting moeten samen kijken waar dat het beste 
kan. 
Jacqueline van de Sande geeft aan dat de vraag is wat de stichting wil investeren in een 
definitief ontwerp. Het moet financieel wel te doen zijn. Kijkend naar de planning, moet 
de stichting nog bepalen waarin zij investeert. Het kan zijn dat UC Haarlem wat langer op 
een tijdelijke locatie zit. Hoe korter die situatie is, hoe beter. UC Haarlem start in elk 
geval in 2019, waarbij je een onderwijsgebouw nodig hebt en studentenhuisvesting. Bij 
een korte tijdelijke situatie gaan we uit van 75 studenten. Duurt die periode wat langer, 
dan is het goed om uit te gaan van 200 tot 350 studenten.  
Kees Kapteijn geeft aan dat er rekening moet worden gehouden met de plannen voor de 
Papentorenvest, waarvoor nog geen dekking is. Dat is voor een volgend college. Er wordt 
wel al onderzoek gedaan naar verkeer en parkeren en naar de technische en financiële 
haalbaarheid van het terugbrengen van water in de Papentorenvest in combinatie met een 
parkeergarage. Eind oktober zou daar meer informatie over moeten zijn. De financiering 
volgt op zijn vroegst medio volgend jaar. Het stedenbouwkundig plan voor de Koepel ligt 
op schema om voor het eind van het jaar vastgesteld te kunnen worden door het college. 
Dat moet dan bij elkaar gebracht worden met de andere onderzoeken, zoals verkeer en 
parkeren. 

6. Vervolg 
Jacqueline van de Sande roept de gemeente op om samen op te trekken in de missie om de 
collegegelden laag te houden en zo daadwerkelijk de toegankelijkheid van UC Haarlem te 
waarborgen. 
Merijn Snoek wil hier graag aan meewerken. Na de ondertekening van de 
intentieovereenkomst, die voor 29 september staat gepland, kan die missie verder vorm 
krijgen. Afgesproken wordt dat wethouder Snoek ook een rol gaat spelen bij de 
benadering van leerlingen van middelbare scholen, zoals die al wordt ingezet door 
Panopticon. 
Jacqueline van de Sande maakt een plan voor wat Panopticon de komende tijd kan 
doen en wat de gemeente daarbij kan betekenen. 
Vanuit de gemeente wordt aangegeven dat de bereidheid bij de gemeente onverminderd 
groot is, dat het goed zou zijn om de intentieovereenkomst positief in de communicatie 
met de stad te gebruiken en dat de bestuurlijke inzet van burgemeester Jos Wienen 
richting verschillende partijen zou kunnen helpen. 
Kees Kapteijn wil meedenken en -doen in het opstellen van een integraal plan van de 
universiteiten, Amvest en Panopticon waarin niet alleen de businesscase en de lobby 
een plek krijgen, maar ook een stappenplan om aan de eisen van de universiteiten te 
voldoen. 
Jacqueline van de Sande geeft aan dat de hele Gemeenschappelijke Regeling er eind 
november kan zijn. Verder is het zaak om te bepalen wie wanneer welk besluit moet 
nemen.  

7. Vaststelling verslag Bestuurlijk Overleg d.d. 20 juli 2017 
Het verslag wordt met enkele tekstwijzigingen vastgesteld. Er zijn geen vragen of 
opmerkingen naar aanleiding van het verslag. 

8. Rondvraag / wat verder ter tafel komt 

Communicatie 
Jeroen van Spijk vraagt zich af wanneer en hoe de stad verder geïnformeerd kan worden, 
zodat de politieke druk van dit onderwerp af gehaald kan worden. 
Jacqueline van de Sande zal met de universiteiten nagaan of de ondertekening van de 
intentieovereenkomst op 29 september echt het moment is waarop dat zou kunnen. De 
boodschap zal in elk geval zijn dat de intentieovereenkomst er ruim binnen de tijd is. 
Jacqueline van de Sande dringt erop aan om met communicatie te wachten tot het 
slotdocument helemaal klaar is. Er is op donderdag 28 september nog een laatste overleg.  
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Jeroen van Spijk en Merijn Snoek geven aan dat communicatie vooraf met de raad wel 
noodzakelijk is om te voorkomen dat de raad het in de krant leest. Jeroen van Spijk zal 
deze week in de commissie mondeling een mededeling doen. 
Jacqueline van de Sande maakt een stappenplan voor externe communicatie en stemt 
dit af met de gemeente. Volgende week wordt bekeken wat wanneer wordt 
gecommuniceerd. 

Multifunctionele zalen 
Jacqueline van de Sande meldt dat een deel van het plan bestaat uit het realiseren van 
multifunctionele zalen, die deel door het UC en deels alleen als filmtheater gebruikt zullen 
worden. Er vindt inhoudelijke afstemming plaats met de Toneelschuur, die begrijpelijk niet 
heel enthousiast is over dit initiatief. 
Jeroen van Spijk geeft aan dat er ook in Schalkwijk een bioscoop wordt gebouwd. Hou er 
rekening mee dat alle bioscopen bezwaar zullen gaan maken als dit deel is van het 
bestemmingsplan. De vraag is verder of het toevoegen van nog mee filmzalen voldoet aan 
de eisen van de ladder van duurzame verstedelijking. Andere initiatieven op dit gebied zijn 
om die reden ook afgewezen. 
Jacqueline van de Sande zegt dat de marktruimte moet worden aangetoond. De partij die 
interesse heeft, is al lange tijd op zoek naar ruimte in Haarlem. Deze multifunctionele 
zalen zijn ook van belang voor de businesscase. 
Jeroen van Spijk adviseert om een expert in te schakelen voor het bepalen van de 
marktruimte. 
Léon Heddes merkt op dat de realisatie van multifunctionele zalen wel in het verlengde 
liggen van de nota van uitgangspunten. Het gaat nu nog om de onderbouwing. Hij 
constateert dat de opgave is om via de ladder duurzame verstedelijking aan te tonen dat 
het mogelijk is. 
Jeroen van Spijk waarschuwt voor een mogelijke afwijzing. Het zou gek zijn als deze 
aanvraag wordt gehonoreerd als anderen zijn afgewezen. 
Cecile Hubers doet de suggestie om eerst niet verder te gaan dan een ruimtereservering 
voor deze functie, en deze pas later daadwerkelijk te realiseren. 

Volgende vergadering 
Kees Kapteijn plant het volgende Bestuurlijk Overleg rond eind oktober, en indien 
daaraan behoefte is eerder. 

9. Sluiting 
Verder niets meer aan de orde, sluit Jeroen van Spijk de vergadering.
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